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MØDE I: Skolebestyrelsen DATO: 23.04.2025 

MØDESTED: Personalerummet KLOKKEN: 17.30 

EMNE: Skolebestyrelsen SAGSNR.: 14/6108 

DELTAGERE: 

Nina Diemar, Jesper Samson, Lena Bojsen, 

Sara Nielsen, Kaj Pedersen, Ken Kuwashima, 

Charlotte Hansen, Akram Rasmussen 

Patrick Wahlers, Liban Holm, Mie Huss,  

MØDENR: 4 

AFBUD: Mads Vinterby, Emma Trøjborg, Sofia Otzen, ORDSTYRER: JESPER 

SUPPLEANTER: Ingen suppleanter deltog REFERENT: KEN 

ANDRE:   MØDELEDER: SARA 

FRAVÆRENDE:   SERVERING: KAJ  

BEMÆRKNINGER TIL  

MØDET: 
 

FORBERED: LÆS DAGSORDEN 

OG BILAG 
 

Kursiv: kommentarer fra SB. Ikke kursiv: generelt eller kommentarer fra skoleledelse 

Faste punkter, Indledning 

1. Bemærkninger til referat af møde nr. 3 

Ingen bemærkninger 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Der er et ekstra punkt på dagsorden omkring den politiske beslutning vedr. punkter i kvalitetsprogrammet. 

Som punkt 4. 

 

3. Meddelelser: 20 min 

Elevråd: 

 

a) Formanden 

Ingen meddelelser 

 

b) Skoleledelsen, herunder områdeleder 

Før påskeferien blev der afholdt skolernes sangdag, med samling i festsalen og på skærm med 

skolernes sangdags fællessange som blev sendt til hele landet. 

På PLC er der ved at blive fjernet lidt skimmelsvamp, men der er fundet lidt mere nu. Man kan dog 

stadig være i lokalet, men de mindste elever bruger indtil videre ikke biblioteket. 

Der er kommet en klage fra en grundejerforening, over at der er meget støj omkring den nye 

svævebane i weekender og aftener. Skolen er ved at se på løsninger for at komme det til livs. 

Er nu også i gang med fagfordeling. 

Skoleledelsen har haft skoleudviklingssamtale med centerchefen og to konsulenter. Næste år vil en 

SB-repræsentant blive inviteret med. 

Skolen har haft besøg af BDO som er dem der har udarbejdet effektiviseringsanalyse for kommunen, 

her bla. for at validere den data de har indsamlet. Der kommer møde med BDO og skolebestyrelserne 

snart, med tilmeldingsfrist start maj. Akram fra SB melder sig til at deltage. 

 
Områdeleder: Der er kommet en opsigelse på en pædagog på SFO Impulsen. Pædagogen stopper 

med udgang af denne måned. Begrundelsen er, at hun har fået job i Københavns kommune som for 

det første er en fuldtidsstilling og er bedre lønnet. Hun er ellers glad for at arbejde på SFO Impulsen. 

REFERAT 
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Der er job opslag oppe nu og samtaler allerede på tirsdag d. 29.04. kl. 12:30. En fra SB er velkommen 

til at deltage. 

Vi har normalt to studerende på et år på SFO Pilen og en et halvt år på henholdsvis SFO Impulsen og 

en på SFO munken. Seminariet meddeler os, at de ikke har studerende til os i dette halve år. Idet at 

de er lønnet studerende og er en del af normeringen, skal vi ansætte nogen i deres sted.  

Vi skal som SB er bekendt med have en ekstra børnehaveklasse næste skoleår. Vi har derfor aftalt at 

ansætte to pædagoger fra henholdsvis SFO Pilen og SFO Munken, begge som 

børnehaveklasseassistenter for det skoleår. En nuværende børnehaveklasseassistent bliver 

børnehaveklasseleder et år. 

        
 

c) Medarbejdere 

 

d) Nyt fra kommunalbestyrelsen 

 

Andre  

Ingen andre. 
 

Punkter til Behandling: 

4.Den politiske beslutning vedr. punkter i kvalitetsprogrammet. 

Kaj præsenterede anbefalingen fra Center for skole og fritidsliv. Det er besluttet, at der lokalt i Tårnby kommune 

max kan nedsætte skoledagens længde med 80 timer om året for 4.- klasse til 9. klasse, som betyder at 

timefordelingsplanen, som skolen først havde arbejdet med er lavet om, hvilket betyder der skal tillægges 3-4 

lektioner mere end først antaget, samtidig bibeholder vi pausetiden som I år for det første og andet frikvarter.  

Kaj gennemgik den nye timefordelingsplan. 

Hvad er grunden til den beslutning? 

Man kan antage at de måske vil have den samme ramme for alle skoler i Tårnby, så der ikke bliver for meget 

forskel mellem skolerne!? 

Det giver god mening at lægge de timer som I har gjort, men en underlig beslutning de har taget!? 

Man kan undre sig over hvorfor vi skulle udarbejde høring, når det alligevel blev sådan!? 

SB ønsker at have punktet på ved næste møde for afklaring af forståelsen for beslutningen med Mads  

 

4.a Høring om Strategi for Fritidsliv 2025 – Inddragelse af børn og unge 30 min. Bilag 

 

Der mangler en tænkning på hvordan man kan holde på dem mellem klub og ung Tårnby? mellem 5. og 7. klasse. 

Der er ikke noget tilbud til dem? 

 

Der er også brug for at vide hvad klubben tilbyder? og hvordan holder man på dem i klub? 

 

SFOens mål og indholdsbeskrivelse bliver der arbejdet med efter strategien er vedtaget (i efteråret) som også 

kommer i SB fast hvert år. 

 
 
4.b Planlægning af fælles forældremøde 29.4 20 min.  
- Tanken er at det fælles tema er hvordan vi arbejder med udfordrede elever – fagligt og socialt, samt 
trivselsundersøgelsen og det efterfølgende arbejde med årshjul og handleplaner. 
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Oplæg. tema: Hvordan arbejder skolen med de udfordrede elever. Kaj, Malene og Kasia ca. en time. (inkl. 
spørgsmål) 
Præsentation ift. kontaktforældre/synlig SB – Jesper  
Trivselsmåling – Kaj 

 
4.c Organisering af arbejdet med principper. 40 min 
Der er en del principper som kan slettes og nogle som skal være foldere i stedet for.  
Jesper præsenterede oversigt over hvilke der kan slettes og laves til foldere. Listen sendes rundt og lige så snart 
SB er enige så slettes de. Hvis der er uenighed, skal man henvende sig til principgruppen og det tages op i 
15 principper hvoraf 5 skal tages op igen. Andre skal i nyt format. 
Jesper præsenterede også en plan for arbejdet med principperne. Fra april – september. 
Nogen fra SB skal måske tage folderdelen og se om man kan samle noget eller gøre andet? Kaj laver en oversigt 
over folderne.  
 
Vedtaget. 
 
4.d Drøftelse af resultater af trivselsmålingerne 30 min. Bilag 
- Der kommer et sammenligningsbilag efter påske.  
Kaj introducerede trivselsmålingen som bla. viste større utilfredshed med toiletterne. Angiveligt grundet 
rengøringen ikke blev gjort om morgenen.  
Skolen er gået 0,1 ned i den sociale trivsel og 0,1 op i støtte og inspiration, samt faglig trivsel. Og status quo for 
Ro og orden. 
 
Der kommer oversigt hvor man kan sammenligne årene. 
 
Kommer der en national oversigt? 
Den kommer senere. 
 
Evalueres der ikke på klassehandleplanerne? 
Jo der evalueres. Det gør lærerne med eleverne. 
 
Det er mere hvordan man følger op på handleplanerne.  
 
Ift. årshjulet så evaluere klasserne med lærerne inden trivselsmålingen. Dernæst tages den nye trivselmåling. 
I løbet af et skoleår følges der også op ift. det mål der er skrevet i handleplanen. 
 
Sidste år snakkede vi om, at der er flere som blev præsenteret for spørgsmålene for bedre forståelse.  
Der har været vejledning med eleverne omkring spørgsmålene inden den blev taget. 
 
Har man som forælder adgang til Trivselshandleplanerne? 
 
Ja, der følges op på dem ved forældremøde. 
 
Hvad når der er lærerskift? 
 
De nye lærere har adgang til handleplanerne, som skal følge op på det. Det står også i årshjulet. 
 
Sidste år skulle vi op og forklare os ift. resultatet. Hvordan med i år? 
 
Sidste år var vi gået 0,1 ned et sted, og i år er vi gået op 0,1 to steder og ned et sted!? Så det vides ikke om vi skal 
fremlægge noget igen? 
 
 
4.e Handlevejledning ved fysisk hændelse og trusler i folkeskole og ungdomsklubber 20 min. Bilag 
Mikkel Kristensen fra SSP præsenterede handlevejledningen ved fysisk hændelse og trusler imellem børn i 
folkeskolen og ungdomsklubber, som nu er i høring. 
Den er allerede ude på skolerne og i gang, og politikkerne ønsker at høre skolebestyrelserne om vejledningen. 
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Der er generelt kommet flere politianmeldelser, som kunne være håndteret via skole og SSP. Derfor er 
vejledningen bla. blevet udarbejdet. 
 
Er der tilbud om mediering? Konfliktmægling? 

 
Det vil være en mulighed, at få konfliktmæglere på. SSP lærerne vil få et kursus omkring konfliktmægling. 

Hvad gør I (SSP) konkret for at forebygge så det ikke ender med trusler, vold og politianmeldelser? 

Det er i skole, SFO og klubregi der forebygges. SSP kan i det involveres.  

Lidt feedback: Der mangler måske lidt beskrivelse af formålet for vejledningen? 

Det kunne være noget der kom med i høringssvaret. 

Rigtig positivt med actioncard 

Der kommer nye medarbejdere hele tiden, så det kunne være en del af en onboarding plan eller lign. 

Mie udarbejder høringssvar ud fra de input der har været. 

Angående brugen af det på skolen tages op på næste SB møde. 

Det er måske hovedsageligt de 13-18 årige som er relevant? Det er ikke tydeligt!?  

 

Behandling og orientering 

          

Evt.  

 

Beslutning: 

Lukket møde - Forældrehenvendelser 

Faste punkter, afslutning/formanden 

- Forældre henvendelser:  

Kommende møder:  

- Skemaer 

- Søgning af fonde 

- Evaluering af Fotoaftale 

- Evaluering af madordning 

- Handlevejledning ved fysisk hændelse og trusler i folkeskole og ungdomsklubber ang. Den praktiske brug 

på skolen. 

- Den politiske beslutning vedr. punkter i kvalitetsprogrammet. 

Punkter til fremtidige møder:  

- Bevægelse i undervisningen 

- Principper 

- Elevrådet – kobling mellem SB og elevråd. 

-  



 

 

5 

Aftaler om forplejning ved næste møde d. 20.05.25  Kaj 

Afbud: Charlotte, Lena 

Mødet slut kl. 20.32 

 


